吉林大学中日联谊医院的文章被撤回，主要原因是不同文章间涉嫌图像的重复使用
诚信学者2025-03-12 11:29:14上海
MicroRNA （miRNA） 是一组小的、非蛋白质编码的内源性 RNA，在人类癌症的肿瘤发生和进展中起着关键作用。最近有报道称 miR-216a 在人类癌症中起致癌作用。
2017 年 10 月 4 日，吉林大学中日联谊医院的Tao Youmao 等人在Oncotarget杂志在线发表题为“MicroRNA-216a inhibits the metastasis of gastric cancer cells by targeting JAK2/STAT3-mediated EMT process” 的研究论文，该研究结果表明，miR-216a 可能通过靶向 JAK2/STAT3 介导的 EMT 在 GC 的发展中作为肿瘤抑制性 miRNA 发挥作用。
但是，在2025 年 3 月 10 日，该文章被撤回，主要原因是不同文章间涉嫌图像的重复使用。
[image: ]
本文已被撤回： Oncotarget 已完成对本文的调查，其中验证了几张图图像与以前发表的论文重复。
特别是，图 2（图 B 和 E）和图 7B 和 8B 中的伤口愈合测定图像是来自四篇不同早期论文的伤口愈合测定图像的重复 [1–4]。图 2、图 C 和 F 以及图 7C 和 8C 中的 Transwell 检测图像被发现与另一篇早期文章中的 transwell 检测图像重复，该文章现已撤回 [5]。图 4A、5C、6 和 7A 复制了来自不相关论文的大量蛋白质印迹图像 [6–8]，其中一张已被撤回 [8]。图 6 重复使用了图 5C 和同一实验室的早期论文 [9] 中的蛋白质印迹图像。
我们试图联系作者以获取有关这些重复的更多信息，但一直没有回应。因此，编辑决定撤回这份报纸。
参考消息：
https://www.oncotarget.com/article/28702/
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This article has been retracted: Oncotarget has completed its investigation of this paper, where it was verified that several figure
images were duplicated from previously published papers. In particular.the wound healing assay images In Figure 2 (panels B
and E) and Figures 78 and 8B are duplicates of wound healing assay images from four different eariier papers [1~4] Transwell
assay images in Figure 2, panels C and F. and in Figures 7C and 8C were found to be duplicates of transwell assay images in
another earlir artcle that has since been retracted [5]. Figures 4A, 5C. 6 and 7A duplicate numerous western blot images from
unrelated papers [6-8], one of which has since been retracted [8] And Figure 6 has reused western blot images from Figure 5C
and from earlier paper from the same lab [9]. The authors have been unresponsive in our attempts to contact them for more
information regarding these duplications. As a result, the Editorial decision was made to retract this paper
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